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Abstract (en)
During the process, the article (10) to be provided with the surface layer (101), or part of said article, is heated to a first temperature by means
of an inductive RF/MF generator heater (2, 20). Using a laser apparatus (3, 30, 30', 31, 32), regions (10'') of the surface to be coated are heated
further and the surface layer is generated on the article (10, 10', 10''). The apparatus comprises the laser device (3, 30, 30', 31, 32) and the RF/
MF heater (2, 20) which allow the article (10, 10', 10'') to be thermally influenced and treated by both simultaneously. The surface layers (101)
produced according to the process have improved quality since the process permits a clearly improved adherence to temperature and other process
parameters. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei dem Verfahren wird das mit der Oberflächenschicht (101) zu versehende Werkstück (10) oder Teile davon mit einer induktiven HF/MF-
Generator-Heizung (2, 20) auf eine erste Temperatur erwärmt. Mit einer Laservorrichtung (3, 30, 30', 31, 32) werden Bereiche (10") der zu
beschichtenden Oberfläche weiter erwärmt und die Oberflächenschicht auf dem Werkstück (10, 10', 10") erzeugt. Die Vorrichtung umfasst die
Laservorrichtung (3, 30, 30', 31, 32) und die HF/MF-Heizung (2, 20) die es erlauben das Werkstück (10, 10', 10") gleichzeitig mit beiden thermisch
zu beeinflussen und zu bearbeiten. Die nach dem Verfahren erzeugten Oberflächenschichten (101) weisen erhöhte Qualität auf, da das Verfahren
ein deutlich verbessertes Einhalten von Temperatur- und anderen Verfahrensparametern ermöglicht. <IMAGE>
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